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#ZABRINUTA ZA RADNIKE ULJANIKA#

Pedsjednica Republike Kolinda Grabar Kitarović posjetila je u subotu u Tinjanju 12.

internacionalni sajam pršuta, a u Motovunu je svečano otvorila ovogodišnji 9. festival terana i

tartufa i tom prigodom istaknula kako su danas autohtoni poljoprivredni proizvodi sve traženiji na

domaćem i inozemnom tržištu.

"Hrvatska ima očuvanu prirodu, iznimne tradicijske, kulturne i druge vrijednosti poljoprivrede kao

glavne djelatnosti hrvatskog sela i ruralnog prostora koje nude izvrsne mogućnosti za

proizvodnju visokokvalitetnih proizvoda," kazala je predsjednica Grabar Kitarović otvarajući

Festival terana i tartufa. Dodala je kako je upravo sinergija turizma i poljoprivrede jedan od

temelja na kojem općina Motovun gradi svoj gospodarski prosperitet.

Festival u Motovunu i ove je godine okupio brojne izlagače, proizvođače terana i raznih

proizvoda na bazi terana te proizvoda od tartufa i otkupljivače te jedinstvene delicije.

Ovogodišnji 12. internacionalni sajam pršuta u Tinjanu, koji je otvoren u petak, okupio je

pedesetak proizvođača pršuta iz Hrvatske, Italije, Španjolske, Slovenije, Austrije, Mađarske i

Srbije te niz drugih domaćih proizvoda iz Istre i drugih regija.

"Manifestacija je sjajna. Autohtoni proizvodi su sve popularniji i stoga su ti sajmovi od iznimne

važnosti za njihovu promidžbu. Ovo su proizvodi kakvo moderno europsko tržište traži," izjavila

je novinarima predsjednica dodavši kako bi joj uistinu bilo jako teško biti članicom ocjenjivačkog

žirija jer su joj, kako je rekla "svi pršuti izvrsni".

Zabrinuta sam zbog radnika Uljanika; kasno saznajemo o takvim strukturnim problemima

Predsjednica Republike Kolinda Grabar Kitarović novinarima je u subotu za boravka u Tinjanu

izjavila kako je izuzetno zabrinuta stanjem u Uljanik grupi zbog radnika i njihovih obitelji, ali i

činjenicom da se u posljednje vrijeme o strukturnim problemima saznaje u posljednji trenutak,

kada je kasno poduzeti bilo kakve mjere.

"Izuzetno sam zabrinuta zbog radnika i njihovih obitelji. I ja sam odrasla nedaleko od ovog kraja

i znam što brodogradnja znači za Istru i za Hrvatsko primorje. Ono što me posebno zabrinjava u

ovom slučaju i općenito u svemu što se događa u Hrvatskoj u posljednje vrijeme je da o takvim

strukturnim problemima saznamo u posljednji trenutak, kada je gotovo kasno učiniti bilo što i

poduzeti bilo kakve mjere koje bi dovele do dugoročne stabilizacije restrukturacije i

brodogradnje ili drugih tvrtki za koje nemamo podatke o poslovanju do krajnjeg časa," kazala je

predsjednica Grabar Kitarović dodavši kako "ne zna zašto je to tako te kako se to u Hrvatskoj

čim prije mora mijenjati".

Od 1992. godine do danas država je u brodogradnju uložila oko 30 milijardi kuna poticaja koji su

očito otišli u krivom pravcu, rekla je.

"O tome moramo dobro razmišljati te u središte svega postaviti čovjeka, dakle radnike koji rade

u Uljaniku te razmišljati o restrukturiiranju brodogradnje na način da utvrdimo koliko nam je taj

sektor bitan da ga zadržimo ili da ovu kvalitetnu radnu snagu koju imamo usmjerimo na neke

druge proizvode koje imaju svoju dodanu vrijednost," naglasila je Grabar Kitarović dodavši kako
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očito hrvatska brodogradnja, kako stvari stoje, nije konkurentna u odnosu na svjetsku

brodogradnju.

"Prema onome što sam čula do sada, imala sam nadu da ćemo je uspjeti uspješno

restrukturirati pogotovo zato što mi je samo vodstvo Uljanika isticalo kao glavne probleme koje

imaju upravo nedostatak radne snage te činjenicu da ih država nije dovoljno pratila ili HBOR

poticajima nije pratio njihovu proizvodnju," rekla je predsjednica dodavši kako je ona osobno

bila svjedokom kako se ugovaralo mnoge poslove. "Posla definitivno ima, ali očito na način na

koji se do sada radilo, on se tu ne isplati," kazala je.

"Pitanje je sada da li gledati u pravcu manjih brodova koji zahtijevaju manje uvoza materijala, a

koji su više specijalizirani, dakle koji su skuplji proizvodi u odnosu na ono što se sada proizvodi

gdje definitivno nismo konkurentni u odnosu na proizvodnju nekim drugim dijelovima svijeta gdje

je radna snaga puno jeftinija," rekla je.

Drugo pitanje s kojima će se država morati suočiti je nedostatak radne snage u pojedinim

zanimanjima, dodala je. "Morat ćemo početi razmišljati o jednoj kontroliranoj imigraciji radnika

koji su u sektorima bitnim za proizvodnju u Hrvatskoj" jer, kako je rekla, "Hrvatska je danas

nažalost puna kontradikcija da s jedne strane imamo dosta visoku stopu nezaposlenosti a s

druge strane cijele sektore u kojiima nam nedostaje radna snaga". (H)
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